
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim 
 

P r o t o k ó ł   Nr  XII/2007 
 
z XII-tej sesji Rady Miejskiej  w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 18 września 
2007 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 15,oo  a zakończono o godz. 16,45. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych . 
( Lista obecności radnych stanowi Zał. Nr 1 do protokołu). . 
( Lista obecności gości stanowi Zał. Nr 2 do protokołu).  
Obrady  prowadził  -  Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
-  Burmistrz Miasta                                         -  Alina Kopiczyńska  
-  Sekretarz Miasta                                          -  Katarzyna Kaniewska 
   Skarbnik Miejski                                           -  Maria Wróblewska 
- Radca Prawny                                                -  Dionizy Szwedowski 
- Kierownik  Referatu Biura Rady                   -  Dariusz Sobaszkiewicz 
- przedstawiciele prasy i  TV Nowe Miasto Lubawskie 
- obywatele miasta 
Zatwierdzony porządek obrad: 
1.  Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z  XI - tej sesji Rady Miejskiej. 
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia współdziałania pomiędzy Gminą Miejską Nowe   
    Miasto  Lubawskie, a Gminą Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie dot.  
    przyjmowania ścieków zebranych zbiorczymi systemami kanalizacji sanitarnej w  
    miejscowościach Mszanowo, Bratian, Łąki, Pacółtowo i Tylice do oczyszczalni ścieków w  
     Nowym Mieście Lubawskim.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania w celu realizacji inwestycji powiatowej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu rozporządzenia  Wojewody  
    Warmińsko – Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Dolnej  
    Drwęcy. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu  
      trwałego zarządu na rzecz Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście  
      Lubawskim.   
11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania członka stałych komisji Rady Miejskiej w    
      Nowym Mieście Lubawskim. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego stałej komisji Rady Miejskiej  
      w Nowym Mieście Lubawskim. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania przewodniczącego Komisji Statutowej. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 
 
 



 
Przebieg posiedzenia: 

 
Ad. pkt. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych, a więc obrady 
są prawomocne.  

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  na sekretarza obrad zaproponował  radną – 
Krystynę Wysokińską, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska przy 15 głosach 
"za" wybrała radną  – Krystynę Wysokińską na sekretarza obrad. 

 
Ad. pkt. 3 

Rada Miejska nie wprowadziła zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad. 

 
Ad. pkt. 4 

Protokół  z XI- tej  sesji Rady Miejskiej był wyłoŜony do wglądu w Referacie 
Organizacyjnym  Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość 
zapoznania się z jego treścią.  Protokół z XI-tej sesji Rady Miejskiej został przez Radę 
Miejską  przyjęty jednomyślnie. 
 

Ad. pkt. 5 
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej  w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję. 
Radny – B. Cieplak 
Zapytał jakie nieruchomości przeznaczone są do sprzedaŜy w związku z wydanym 
zarządzeniem z dnia 5 września 2007 r.  
Radny – M. Deja 
Zapytał dlaczego nie było konkursu na stanowisko dyrektora Przedszkola Miejskiego a 
zarządzeniem z dnia 30 sierpnia 2007 r. przedłuŜono  powierzenie stanowiska. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska poinformowała, iŜ odpowiedzi udzieli w pkt. 15. 

Rada przyjęli powyŜszą informację nie zgłaszając innych zapytań. 
Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej  w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego stanowi Zał. 3 do protokołu. 
 

Ad. pkt. 6 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
radnych z XI-tej sesji Rady Miejskiej w dniu 10 sierpnia 2007 r. / pismo z dnia 5.09.07 r. 
OR.0065-9/07. 
 W zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabierali: 
Radny – M. Deja 
Zwrócił się do dyrektora Miejskiego Zakładu Komunalnego z zapytaniem dlaczego nie są 
dotrzymywane terminy remontu dróg na terenie miasta. 
Radny – B. Cieplak 
 Zapytał jakie były podjęte działania odnośnie pomnika pomordowanych w Nawrze, gdyŜ 
chyli się coraz bardziej ku upadkowi. Stwierdził, iŜ w dalszy ciągu podtrzymuje swoje 
stanowisko w tej sprawie.Ponadto wskazał na coraz większą dewastację tablic i znaków 
drogowych niszczonych przez grafficiarzy. 



Radna – L. Karczyńska 
1)Zwróciła się ponownie o przedstawienie sprawy majątku komunalnego w OW w 
Partęczynach. 
2) Poinformowała, Ŝe w ostatnim numerze Gazety Nowomiejskiej jedna z mieszkanek oś. 
Marianowo Małgorzta Graszek wypowiedziała się w ten sposób: Moim zdaniem umieszczane 
w naszym tygodniku artykuły są bardzo ciekawe. Jednak uwaŜam, Ŝe jako przedstawiciel 
lokalnych mediów „Gazeta Nowomiejska” powinna podjąć inicjatywę i wpłynąć na panią 
Burmistrz Nowego Miasta, by ta wykonała swoje obietnice przedwyborcze i bardziej zadbała 
o zapomnianych juŜ chyba niektórych częściach miasta. Stwierdziła:  chciałabym właśnie 
powiedzieć o tych zaniedbanych i zapomnianych częściach miasta. Chodzi o oś. Marianowo. 
Na tej sali juŜ wielokrotnie mówiłam o stanie chodników. W tej chwili ju Ŝ powiem konkretnie 
do p. Burmistrz  i p. Dyrektora MZK, który juŜ w tamtej kadencji wysłuchiwał duŜo na ten 
temat: 
- róg ulicy Lipowej i Wiązowej jest połoŜony w dole, w którym znajduje się woda. Wystarczy 
przyczepa piasku, dwóch pracowników z MZK: jeden z łomem, a drugi z łopatą. Pierwszy 
podnosi płyty chodnikowe, a drugi podsypuje piasek. 
- zagospodarowania 7 duŜych płyt chodnikowych leŜących od 2 lat przy ul. Brzozowej, 
- mieszkańcy oś. Marianowo Ŝądamy wręcz, aby  chodniki zostały poprawione, gdyŜ to nie 
jest duŜy koszt. Natomiast zrezygnowaliśmy z polbruku na tych ulicach z uwagi na to, Ŝe 
będzie tam kanalizacja. 
- odnośnie kanalizacji. Wyczytałam w Gazecie Olsztyńskiej, Ŝe woj. warmińsko-mazurskie 
ma bardzo duŜą dotację z Unii Europejskiej. Czy nie moŜna podjąć działań, aby miasto 
wreszcie zostało skanalizowane ? 
- ul. Głogowa pozostaje dalej niezasypana. WyŜej niej znajduje się ul. Świerkowa, która 
nawet w tej chwili moŜe być wyłoŜona asfaltem, gdyŜ prawdopodobnie nie będzie tam 
przebiegać sieć kanalizacyjna. JeŜeli będzie w tym roku ostra zima to beczkowozy jak w 
poprzednich latach nie wjadą na te posesje i nie wywiozą szamb. 
W związku z tym bardzo proszę p. Burmistrz w imieniu wszystkich mieszkańców naszego 
osiedla, Ŝeby podjąć wszelkie starania, aby kanalizacja była budowana juŜ w 2008 r., a nie 
dopiero w 2009 r. Nie tylko chodzi o nasze osiedla, a o całe miasto. Ludzie na oś. Marianowo 
są na tyle zdeterminowani, iŜ powiedzieli,  Ŝe jeŜeli nie będzie budowana sieć kanalizacyjna, 
to raz w miesiącu będą przywozić beczkowozy na Rynek i spuszczać tam nieczystości. 
- chciałabym serdecznie podziękować p. Sekretarz, Ŝe pozwoliła zakupić dla dzieci piłkę i 
siatkę na boisko siatkowe i czekamy dalej na zrealizowanie marzeń dzieci. 
Radna – M. Czernysz 
W imieniu mieszkańców ul. Podleśnej zapytała czy jest przewidywany remont tej ulicy. W 
miesiącu IX miała być dokonana wymiana płyt. 
Radny – A. Kłosowski 
1)zapytał czy otrzyma dzisiaj odpowiedź na pismo mieszkańców z dnia 12.09.br. w sprawie 
progów zwalniających przy ul. Krzywej, 
2) wskazał na brak oznakowania na skrzyŜowaniu ul. Krzywej z Piękną, a są to drogi 
równorzędne i moŜe dojść do kolizji, 
3) zapytał czy są moŜliwości przesunięcia przy ul. Piastowskiej ograniczenia prędkości w 
kierunku ul. Makuszyńskiego. 
Radny – J. Obuchowski 
Wskazał na fatalny stan nawierzchni ulic: Broniewskiego i Wyspiańskiego. Na X-tej sesji p. 
Burmistrz obiecała trochę tłucznia w celu wyrównania, ale została skierowana tylko 
równiarka i po deszczu jest o 100% gorzej , tymi ulicami nie da się jeździć. Ta sama sytuacja 
jest na ul. Głogowej i Piaskowej. 
 



Radny – J. Oelberg 
Wracając do X-tej sesji zapytał czy sprawa pisma mieszkańców ul. Kamionki została 
wyjaśniona. 
Radny – S. Zieliński 
W imieniu mieszkańca ul. Grunwaldzkiej zapytał czy jest szansa na to, Ŝeby w sposób 
chociaŜ minimalny ograniczyć ruch na tej ulicy poprzez uruchomienie prawoskrętu od strony 
Brodnicy , udroŜniając ul. Sienkiewicza. 
Radny – B. Cieplak 
Zapytał p. Skarbnik jaka jest moŜliwość przejścia z dotychczasowego budŜetu na budŜet 
zadaniowy. 
Radny – A. Straus 
Zapytał  kiedy jest przewidziany przetarg na sprzedaŜ mienia komunalnego przy ul. Wojska 
Polskiego i placu przy ul. 3 Maja. 
Radny J. Kopiczyński 
Zapytał na jakim etapie jest sprawa wsparcia naszych sportowców, w tym stypendiów.  
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Propozycja dot.  stypendiów dla sportowców była przygotowana, ale z mojej obserwacji 
zainteresowanie radnych było obojętne. Propozycja p. Burmistrz i p. Sekretarz była konkretna 
co do regulaminu. 
Radny – M. Deja 
Regulamin ten został zdjęty z porządku obrad posiedzenia komisji, a zajęliśmy się tylko 
dotacją celową. Nie było tak, Ŝe nie było zainteresowania. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
JeŜeli regulamin został zdjęty z porządku obrad, to była wola komisji. 
Radny – M. Deja 
Na komisji nie głosowaliśmy, a to zostało odłoŜone w czasie. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Rozumiem, Ŝe temat ma wrócić pod obrady. 

Ad. pkt. 7 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
 projekt  uchwały w sprawie współdziałania pomiędzy Gminą Miejską Nowe Miasto    
 Lubawskie, a Gminą Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie dot. przyjmowania  
 ścieków zebranych zbiorczymi systemami kanalizacji sanitarnej w miejscowościach  
 Mszanowo, Bratian, Łąki, Pacółtowo i Tylice do oczyszczalni ścieków w Nowym Mieście  
 Lubawskim.    

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie.  
    Uchwała Nr XII/62/07  - stanowi Zał. Nr 4 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
projekt  uchwały w sprawie współdziałania w celu realizacji inwestycji powiatowej. 

Rada Miejska  przy 14 głosach „za” i 1 wstrzymującym podjęła uchwałę w powyŜszej 
sprawie.  
    Uchwała Nr XII/63/07  - stanowi Zał. Nr 5 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 9 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
 projekt  uchwały w sprawie uzgodnienia projektu rozporządzenia  Wojewody  
 Warmińsko – Mazurskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Dolnej  
 Drwęcy. 



Rada Miejska przy 13 głosach „za” i 2 wstrzymujących podjęła uchwałę w powyŜszej 
sprawie.  
Uchwała Nr XII/64/07  - stanowi Zał. Nr 6 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 10 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
 projekt  uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu  
 trwałego zarządu na rzecz Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowym Mieście  
 Lubawskim.   

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie.  
    Uchwała Nr XII/65/07  - stanowi Zał. Nr 7 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 11 

  Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
  projekt  uchwały w sprawie powołania członka stałych komisji Rady Miejskiej w Nowym     
  Mieście Lubawskim. 
     Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie.  
    Uchwała Nr XII/66/07  - stanowi Zał. Nr 8 do protokołu. 
 

Ad.pkt. 12 
Radni zgłosili kandydatury Romualda Koszewskiego i Jana Kopiczyńskiego  na 
przewodniczącego Komisji ds.Gospodarczych i Mieszkaniowych. WyŜej wym. radni 
wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie kandydaturę 
Romualda Koszewskiego na przewodniczącego w)w Komisji. Rada Miejska przy 8 głosach 
„za” przyjęła kandydaturę R. Koszewskiego na przewodniczącego Komisji ds.Gospodarczych 
i Mieszkaniowych. Tym samym glosowanie na drugiego kandydata stało się 
bezprzedmiotowe. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie  
projekt  uchwały w sprawie powołania przewodniczącego stałej komisji Rady Miejskiej w 
Nowym Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie.  
Uchwała Nr XII/67/07  - stanowi Zał. Nr 9 do protokołu. 

 
Ad. pkt.13 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt  
uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej z propozycją kandydatów zgłoszonych ma 
posiedzeniach komisji. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie.  
Uchwała Nr XII/68/07  - stanowi Zał. Nr 10 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na przewodniczącego Komisji Statutowej 
zgłosił kandydaturę Marcina Dei, który wyraził zgodę na kandydowanie. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt  
uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Statutowej.  

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w powyŜszej sprawie.  
Uchwała Nr XII/69/07  - stanowi Zał. Nr 11 do protokołu. 

 
 



Ad. pkt.15 
Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski udzielili: 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
- odnośnie wykazu nieruchomości przeznaczonej do sprzedaŜy sprawa dot. 34 m kw.  na 
poprawę warunków zagospodarowania – róg Tysiąclecia-Grunwaldzka, gdzie powstaje 
budynek mieszkalny. Chodzi o wyrównanie powierzchni. 
- podjęłam decyzję w sprawie powierzenia stanowiska dyrektora Przedszkola Miejskiego bez 
konkursu i moją motywację przekaŜę na piśmie. 
Radny – M. Deja 
Zapytał odnośnie opinii  Rady Pedagogicznej i Rady Rodziców. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Znajdują się w moim posiadaniu i dołączę je do informacji. 
Dyrektor MZK – B. Stecki 
Jutro mamy spotkanie odnośnie ul. Podleśnej. Termin był na IX, który to miesiąc jeszcze 
trwa. Ustalę równieŜ odnośnie remontu  przy ul. Grunwaldzkiej. Jako MZK nie jesteśmy w 
stanie robót zrealizować z powodu braku pracowników. Będziemy rozmawiali z p. radnym i 
kierownikiem referatu jak zaplanowane roboty wykonać. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
- odnośnie pomnika pomordowanych w Nawrze jest bardzo skomplikowana sytuacja. Jest on 
posadowiony w granicach administracyjnych gminy wiejskiej, natomiast gmina miejska jest 
jego właścicielem, a właścicielem terenu są Lasy Państwowe. Aby cokolwiek tak zrobić 
musimy zawrzeć odpowiednie porozumienie z Lasami Państwowymi i z wójtem gminy Nowe 
Miasto Lubawskie, Ŝeby wspólnie zadbać o pomnik. Wstępnie ustaliliśmy z p. wójtem, Ŝe 
przymierzymy się do inwestycji, aby go zabezpieczyć i doświetlić, co moŜe będzie chroniło 
przed dalszą dewastacją. Długofalowe prace wymagają ustalenia zakresów dla 
poszczególnych partnerów tego porozumienia.  Dewastowane znaki drogowe nie są 
własnością miasta, a naleŜą do powiatu, który powinien wskazać metody dbania o nie. My nie 
jesteśmy zobowiązani. 
-  w zakresie majątku komunalnego w Partęczynach  p. radna otrzymała informację. 
Radna – L. Karczyńska 
 Tak, ale nie rozumiem sprawy odpłatności za grunt. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Wyjaśniła, Ŝe tam jest bardzo skomplikowana sytuacja prawna. Wymaga to o wiele 
większego wywodu niŜ mogłabym tutaj to rozwinąć. Zapraszam radną do siebie i przedstawię 
wszystkie informacje odnośnie sytuacji prawnej jaka występuje w Partęczynach. 
Radny – B. Cieplak 
Zwrócił się do p. Burmistrz, iŜ pozostali radni chcą teŜ na ten temat wiedzieć. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Przedstawimy na piśmie opinię. 
- jeśli chodzi o kanalizację nie wycofuję się z tego co obiecałam, Ŝe moim priorytetem będzie 
zamknięcie sprawy kanalizacji. Z tym, Ŝe musicie być państwo świadomi tego, Ŝe z budŜetu 
miasta nie uda nam się tego dokonać, poniewaŜ przygotowana dokumentacja właśnie na te 
zaniedbane części miasta opiewa w.g. cen na 2006 r. na kwotę prawie 7 mln. zł. Do tego 
trzeba dodać środki związane ze wzrostem kosztów materiałów budowlanych.  Jeśli dotarła 
do państwa informacja, Ŝe tyle mln. euro jest do wzięcia, to zapewniam państwa, Ŝe one nie są 
jeszcze do wzięcia, bo Regionalny Program Operacyjny nie został jeszcze przedstawiony. 
Mamy tylko informacje wstępne jakiego rzędu pieniądze są przeznaczone na realizację 
poszczególnych segmentów z tego regionalnego programu. Pierwsze konkursy będą 
ogłaszane albo pod koniec tego roku, albo na początku przyszłego Z naszej strony musi być 
przygotowany kosztorys, cała dokumentacja techniczna i później w momencie ogłaszania 



naboru wniosków te informacje, które zostały opracowane będą mogły być zawarte w naszym 
wniosku. Wnioski są rozpatrywane na zasadzie konkursu, który jest obliczony na wiele 
miesięcy, gdyŜ procedury rozstrzygnięcia konkursu są wielomiesięczne. Nie łudźmy się więc 
na pewno nie uda nam się rozpocząć tej inwestycji w 2008 r. Czuję się odpowiedzialna za te 
słowa, lecz nie chcę nikomu obiecywać czego nie będę w stanie wypełnić. Oprócz tego, Ŝe 
mamy pełną dokumentację na III etap kanalizacji, jesteśmy w toku końcowym tworzenia 
materiałów technicznych kosztorysowania na ostatni etap., tj. ul. Kolejowa i Narutowicza. To 
nam gwarantuje, Ŝe będziemy mogli za jakiś czas nowy wniosek przygotować na 
sfinalizowanie całości, który wstępnie będzie opiewał na ok. 12 mln. zł. Wszystkie projekty 
muszą być zweryfikowane i uzgodnione z mieszkańcami. To jest naprawdę kolosalna praca 
dla miasta. TakŜe jestem świadoma z moimi pracownikami, Ŝe te rzeczy będą robione, lecz 
muszą się państwo uzbroić w cierpliwość. Bardzo proszę przekazywać te informacje 
wyborcom, Ŝeby to nie było tak, Ŝe ja coś obiecałam i nie wypełniam. Ja ze swej strony i moi 
pracownicy robimy wszystko co do nas naleŜy, Ŝeby obietnice wyborcze, które 
deklarowałam, były wypełnione. Rok 2007 jest rokiem martwym. Praktycznie nic się nie 
wydarzyło takiego, Ŝeby moŜna było pozyskiwać środki na duŜe , twarde projekty. 
Finalizujemy rozliczenie i odbiór techniczny dwóch inwestycji, które się kończą: kanalizacja 
cz. miasta i oczyszczalnia ścieków. Chcemy te zadania zamknąć do końca tego roku. 
- jeśli chodzi o prawoskręt to wstępnie został projekt zgłoszony do Naczelnej Dyrekcji Dróg i 
Autostrad. Niestety nie mamy w tej chwili wprost decyzji pozytywnej co do tego, poniewaŜ 
wymaga to dodatkowych ustaleń i zgody pana Niecewicza, który niestety nam wprost nie 
odpowiedział czy jest w stanie zaakceptować, 
- progi zwalniające i oznakowanie na ulicach: Krzywa, Krzywa-Piękna wymagają zmiany  
organizacji ruchu. Wniosek wpłynie do Policji. JeŜeli będzie dobra wola i przy  naszym 
poparciu zmienione zostanie oznakowanie i będzie to moŜna połączyć z ograniczeniem 
prędkości na ul. Piękna-Krzywa. Natomiast Makuszyńskiego jest to nowe, wnioskowane 
zadanie, 
- jeŜeli chodzi o sprawę ul. Makuszyńskiego, Piastowskiej, Wojska Polskiego tutaj jest o 
wiele większy problem. Trwają prace w strefie ekonomicznej. Tam coraz większe transporty 
kierują się ze strony ul. Jagiellońskiej na ul. Wojska Polskiego, ul. Piastowską do ul. 
Makuszyńskiego, a jak wygląda ul. Wojska Polskiego? Chodniki są szersze od ulicy i dwa 
tiry nie mogą się minąć. Z naszej strony ograniczenie prędkości jak najbardziej, ale wydaje mi 
się, Ŝe powinniśmy wnioskować do Wojewódzkiego Zarządu Dróg o poszerzenie samego 
światła drogi kosztem remontu chodników. Wniosek taki oficjalnie juŜ poszedł i trwają prace 
zmierzające do zaakceptowania i ewentualnie partycypacji w kosztach w projekcie 
opracowania dokumentacji czy innych działaniach miasta na rzecz tego odcinka drogi od ul. 
Jagiellońskiej do Piastowskiej. Ze wszech miar byłoby rozwiązaniem koniecznym i mile 
widzianym nie tylko przez p. Szynakę, bo mógłby ktoś się obruszyć i powiedzieć, Ŝe robimy 
drogę pod potrzeby inwestora, ale i pod kątem bezpieczeństwa w sąsiedztwie szkoły. Musimy 
bardzo ostroŜnie i świadomie podejmować decyzje. 
- przetarg na działki przy ul. Wojska Polskiego i 3 Maja. Nie mam świadomości czy 
kiedykolwiek mówiłam, iŜ będzie przetarg ogłoszony na nieruchomość niezabudowaną przy  
ul. Wojska Polskiego. W tej chwili te tereny są wycofane i nie przeznaczone do sprzedaŜy.  
Natomiast przy ul. 3 Maja- Kościuszki wydaje mi się, Ŝe wcześniej był ogłoszony przetarg i 
nie został on rozstrzygnięty. Obecnie prowadzone są zmiany do planu  zagospodarowania 
przestrzennego i musimy uzyskać zgodę, aby tam moŜna było budować, to co byśmy 
ewentualnie wskazali. Zmiana planu gwarantuje, Ŝe w ciągu 2-3 lat zamkniemy ten kwartał 
miasta ładną zabudową w postaci kamienicy usługowo-handlowej. Jest jeszcze problem, Ŝe 
nie mamy zgody konserwatora zabytków. Nie jesteśmy w stanie pewnych procedur 



przyspieszyć.  Mam taka nadzieję, Ŝe jeŜeli do końca roku nie uda nam się wystawić na 
przetarg tej działki, to w I kwartale przyszłego roku. 
Skarbnik Miejski – M.Wróblewska 
 budŜety są uchwalane na podstawie ustawy o finansach publicznych. Jest tam określone jak 
wyglądać ma budŜet. Obecnie kilka gmin w Polsce zmierzyło się z budŜetami  zadaniowymi , 
przede wszystkim duŜe jednostki samorządowe jak np. miasto Kraków. W projektach zmian 
do ustawy o finansach publicznych są propozycje w stosunku do budŜetu państwa i gmin, aby 
przejść z budŜetów tradycyjnych na budŜety zadaniowe. Póki co jeŜeli oprócz budŜetu gmina 
chce określić zadania to moŜe. W sprawie jak takie budŜety będą wyglądały odbędzie się 
narada w połowie X. Poszczególne izby określą formę jak mają wyglądać uchwały 
budŜetowe. Jednostki muszą wziąć pod uwagę przepisy i wytyczne RIO. Być moŜe takie 
wytyczne na 2008 r. będą określone. Nie została zmieniona ustawa budŜetowa. Opieramy się 
na starych przepisach. 
Radna – L. Karczyńska 
Pani Burmistrz proszę, Ŝądam wręcz Ŝeby pan dyrektor powiedział kiedy zostaną naprawione 
chodniki przy ul. Lipowej, Wiązowej i Klonowej. Przy ul. Lipowej miał być ułoŜony polbruk, 
a ja powiedziałam – nie, dlatego Ŝe ma być prowadzona kanalizacja. Proszę podać konkretny 
termin.  
Dyrektor MZK – B. Stecki 
Na naprawę zapadniętych chodników nie mam środków finansowych. 
Radny – M. Deja 
-jest pismo podpisane przez kier. referatu Jana Kancidrowskiego, są kwoty zarezerwowane w 
Urzędzie Miejskim, 
-chciałbym, aby p. dyrektor wrócił do harmonogramu. JeŜeli p. dyrektor mówi, Ŝe nie ma 
ludzi, to jednak ktoś ten harmonogram ustalał. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Jak p. radna Karczyńska mówiła – 60 tys. zł, które było przeznaczone na wyłoŜenie 
polbrukiem zostało państwa decyzją przekazane na inne cele. W tej chwili musimy inaczej 
zaprogramować te prace, które powinny być wykonane. Ja myślę, Ŝe jeŜeli to nie wiąŜe się z 
duŜymi nakładami, to moŜemy wspólnie zadecydować w trybie pilnym, Ŝe pewne środki z 
utrzymania dróg zostaną przeznaczone wprost na ul. Lipową, aby zadość uczynić, iŜ zostały 
zdjęte pieniądze planowane na połoŜenie polbruku. 
Radny – M. Deja 
Trzeba potraktować w trybie pilnym nie tylko ul. Lipową, ale inwestycje, które powinny być 
wykonane w miesiącu VII i VIII. 
Radny – B. Cieplak 
JeŜeli p. Burmistrz mówi, Ŝe takie środki potrzeba na kanalizację, iŜ zaistniały takie, a nie 
inne fakty, to proponuję to zapisać na łamach prasy. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska  
mamy na sali media. Sądzę, Ŝe wyciągną wnioski z naszych obrad. 

  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał apel Zarządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego, Wojewody Warmińsko-Mazurskiego i Warmińsko-Mazurskiej 
Izby Rolniczej do gmin i powiatów województwa w sprawie pomocy dla rolników 
poszkodowanych w wyniku gradobicia, stanowiący Zał. Nr 12 do protokołu. 
 Ponadto poinformował, Ŝe na wspólnym posiedzeniu komisji BudŜetu, Finansów i 
Planowania oraz Komisji Oświaty, Zdrowia i Kultury była informacja dla większości radnych 
n/t wyjazdu delegacji na doŜynki do Solecznik. Przeprosił tych radnych, którzy na komisjach 
nie otrzymali informacji wprost o wyjeździe do Solecznik. 
 



Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Poinformowała, Ŝe od wtorku do piątku ubiegłego tygodnia uczestniczyła w szkoleniu w 
zakresie zarządzania kryzysowego w Łańsku, a potem od piątku do poniedziałku w delegacji, 
która miała zaproszenie na doŜynki w Solecznikach. Z kolei przedstawiła informację z pobytu 
w Solecznikach. 

 
Ad. pkt. 16 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej 
Nadolski zamknął obrady XII-tej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
 
 
Sekretarz obrad:                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                                             Andrzej Nadolski 
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